

Title (en)
Radiator.

Title (de)
Heizkörper.

Title (fr)
Radiateur.

Publication
EP 0475261 A1 19920318 (DE)

Application
EP 91114918 A 19910903

Priority

- DE 9012618 U 19900904
- DE 9013092 U 19900914

Abstract (en)

The invention relates to a radiator (1) having heat ducts (2) for the throughflow of a heat transfer medium, which branch off from a distributor duct (3a) and open into a manifold (3b) for the return of the heat transfer medium. In order to achieve a high level of heat transfer of the heating surface to the room air, and to enable rapid drying of bath towels or hand towels, the heat ducts (2) are arranged inclined with respect to the horizontal with a flow direction from below obliquely upwards in the supply-side heat ducts (2a), there being provided below the supply-side heat ducts (2a) a plurality of return-side heat ducts (2b) which branch off obliquely downwards from the manifold (3b) and reopen downstream into the manifold (3b). It is possible to provide on the frame (4) of the radiator (1) a holder (6), through which heat transfer medium likewise flows, for a hand towel or bath towel which comes to be located at a distance in front of the heat ducts (2). <IMAGE>

Abstract (de)

Es handelt sich um einen Heizkörper (1) mit Heizkanälen (2) zum Durchströmen eines Wärmeträgermediums, welche von einem Verteilerkanal (3a) abzweigen und in einen Sammelkanal (3b) für den Rücklauf des Wärmeträgermediums münden. Um eine hohe Wärmeübertragung der Heizfläche auf die Raumluft zu erreichen und eine schnelle Trocknung von Badetüchern oder Handtüchern zu ermöglichen, sind die Heizkanäle (2) gegenüber der Horizontalen geneigt angeordnet mit einer Strömungsrichtung in den vorläufigen Heizkanälen (2a) von unten nach schräg oben, wobei unterhalb der vorläufigen Heizkanäle (2a) mehrere rücklaufseitige Heizkanäle (2b) vorgesehen sind, welche von dem Sammelkanal (3b) schräg nach unten abzweigen undstromab wieder in den Sammelkanal (3b) münden. Am Rahmen (4) des Heizkörpers (1) kann eine ebenfalls von Wärmeträgermedium durchströmte Halterung (6) für ein mit Abstand vor den Heizkanälen (2) zu liegen kommendes Handtuch, Badetuch vorgesehen sein. <IMAGE>

IPC 1-7
F28D 1/053

IPC 8 full level
F28D 1/04 (2006.01); **F28D 1/053** (2006.01)

CPC (source: EP)
F28D 1/04 (2013.01); **F28D 1/05325** (2013.01); **F28D 2021/0036** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 8912462 U1 19900118
- [A] DE 8311222 U1 19830609
- [A] US 1607172 A 19261116 - SAGE CHARLES S
- [A] FR 1027732 A 19530515 - FONDERIE CAFFA

Cited by
CN113002291A; AT404405B; GB2292074A; GB2292074B

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0475261 A1 19920318; EP 0475261 B1 19940622; AT E107762 T1 19940715; DE 4104078 A1 19920305; DE 59101996 D1 19940728;
DE 9013092 U1 19901108; DK 0475261 T3 19941107; ES 2056541 T3 19941001

DOCDB simple family (application)

EP 91114918 A 19910903; AT 91114918 T 19910903; DE 4104078 A 19910211; DE 59101996 T 19910903; DE 9013092 U 19900914;
DK 91114918 T 19910903; ES 91114918 T 19910903